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Protokoll  

HAUGALANDSRÅDET 4/24 

 

DATO: torsdag 12. september 2024 

TID: 12.00 – 15.00 

STED: Sveio golfpark 

TILSTEDE 

Karmøy kommune:  Leiv Arne Marhaug 

Haugesund kommune: Nils Konrad Bua 

Tysvær kommune:  Monika Lindanger, Sigurd Eikje 

Utsira kommune:  Atle Grimsby 

Bokn kommune:  Rannveig Foss Øvrebø, Ingeborg Skjøllingstad 

Sveio kommune:  Ruth G.Ø. Eriksen, Andre Mundal Haukaas 

Vindafjord kommune:  Ole Johan Vierdal, Yngve Bergesen 

Suldal kommune:   

Sauda kommune: Paul Løyning 

Etne kommune:  Mette Heidi B. Ekrheim, Fillippo Ballarin 

Rogaland fylkeskommune:  Ole Ueland, Svein Erik Indbjo, Gunn Claire Westad 

Administrasjonen: Sigmund Lier, Tora Eide,  

Andre: 

Simone Pedersen (student HV), Patrik Kolstad (student HV), Bernt Jæger 

(tilhøyrar) 

Stortingpolitikere: Tor Inge Eidesen, Odd Harald Hovland 

 

I forkant av møtet besøkte rådet Ølen Betong sin avdeling i Mølstrevåg. Daglig leder Lars Arvid Norekvål 

orienterte om virksomheten i hele konsernet og avdelingen i Mølstrevåg spesielt. Rådet fikk omvisning på 

kaianlegget og i produksjonslokalene. Avdelingen i Mølstrevåg produserer element for å kle inn tuneller og 

har 60 tilsette og en stor ordrereserve.  

 

På vei til rådsmøtet fikk rådet også ei orientering om planene for et motorsportsenter ved Fjellstad i Sveio. 

 

SAKSLISTE 

 Sak 39-24 Merknader til innkalling 

  Vedtak: Innkallingen ble godkjent 

 

 

Sak 40-24 Godkjenning av protokoll fra sist møte 

  Vedtak: Protokollen ble godkjent 
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Sak 41-24 Oppretting av ressursgruppe Energi 

Rådet diskuterte ulike løsninger for sammensetting av gruppa. De landa på å sette ned en 

gruppe på fire ordførere. 

 

Vedtak: Energigruppen blir sett sammen av Monika Lindanger (leder), Leiv Arne 

Marhaug, Håvard Handeland og Marte Eide klovning.  

Lindanger tar initiativ til første møte. 

 

 

Sak 42-24  Rapportering fra ressursgruppe Samferdsel 

Ole Johan Vierdal (leder for gruppen) orienterte om arbeidet og gav status på flere 

prosjekt som det blir arbeidet med. Presentasjonen ligger vedlagt. 

 

Det kommer mange nye prosjekt inn og rådet må jobbe aktivt for å løfte våre prosjekt. 3. 

september inviterte Karmøy næringsråd til møte om ny Karmsund bru. De vil opprette en 

styringsgruppe som vil jobbe for at Haugalandet skal løfte arbeidet med ny bru.  

 

Vierdal løftet frem behovet for to havner på Utsira. Fylkesordførar Ueland kunne bekrefte 

at Utsira er sikret to havner også i fremtiden, og at Kolumbus har tatt dette som et 

absolutt i anbudet. Vierdal var videre tydelig på at samferdselsgruppen må ha god 

kontakt med transportkomiteen og sikre at prosjektene våre blir løftet frem. 

 

Viktig at Haugalandet er representert på; Veikonferansen i Notodden 29. november, 

veikonferansen i Aksdal 31. januar og Hordfastkonferansen (feb-mars).  

 

Arbeidet med Veikonferansen i Aksdal er godt i gong. Invitasjon med påmelding vil 

komme i oktober/november. 

 

Regjeringa har bestemt hvor «Arm til Bergen» skal gå. Den er en fordel for Odda og 

Hardanger og vil også være positiv for utvikling av Hordfast.   

 

Ueland informerte om vedtak i Vestlandsrådet og strategi for denne perioden der ferjefri 

E39 er felles prioritert satsing. Vestlandsrådet ønsker å være medarrangør. E39 er et 

viktig felles prosjekt for hele Vestlandet.  

 

Mette Heidi B. Ekrheim kommenterte tildelingen på 40 mrd til E16: Bergen-Voss. Nå er 

det avgjort, og Haugalandsrådet må ha fullt fokus på at nå er det resten av E134 og 

Hordfast som skal være de to neste store prosjektene i Vestland og at disse må jobbes 

inn på prioriteringslister.  

 

Vierdal løftet frem fylkesveien mellom Grimstveit og Krossleite. Reguleringsplan er klar, 

men er avhengig av fylkeskommunal støtte. Når lakseslakteriet i Langevåg er i full 

produksjon vil denne veien være foretrukken trase på veien til Gardemoen. Standarden 

på veien må opp. 

 

Vedtak: Tatt til orientering 

 

Sak 43-24 Prosjekt «Nasjonalt senter for Yrkesfag til Haugesund»  

  

Haugalandsrådet bad i sist møte om egen sak som kunne legge grunnlag for videre 

arbeid med å få det nye nasjonale senteret for yrkesfag til Haugesund. Haugaland Vekst 

samarbeider tett med Rogfk, men saken er ikke klar. Fylkesordfører Ole Ueland orienterte 

om hvorfor og at saken blir behandlet i Yrkesopplæringsnemnda i fylket sitt møte 

27.september. Ueland gjorde rede for at Hursdalsplattformen slår fast at det skal bli et 

Nasjonalt senter for yrkesfag. Rogaland fylkeskommune har hatt ei arbeidsgruppe som 

lenge har jobba med å få et slikt senter til i Rogaland.  



  

Side 3 / 6 

 

 

KD har utreded 4 alternativ, der ekspertgruppa anbefaler alternativ «medium» - 

dokumentasjons- og utviklingssenter for yrkesfag, med videre muligheter for utvikling. 

Embetsverket ønsker nullalternativet, som vil si å holde frem som i dag. Etter at 

innstillingen var klar er det blitt gjennomført møter med Rogalandsbenken, LO og NHO.  

Ueland orienterte om lokale utspill og var glad for det store engasjementet fra 

Haugalandet. Fylkestinget vedtok med flertall at senteret skal til Rogaland, og ble enige 

om dette som første steg og en lokasjon i fylket som neste steg. Ueland poengterte at 

Haugalandet åpenbart er en god lokasjon, hvor en har et sterkt fagmiljø, i tillegg til at 

Haugalandet er sterke på yrkesfag. Argumentasjonen til fylket er at vi er best, vi kan 

dette, samarbeidet med næringslivet – kan dele dette med resten av landet. Strategien 

handler nå ikke om lokalisering og arbeidsplasser til en stad.  

 

Fylkeskommunen ser behovet for å gire opp arbeidet, skal regjeringa levere på 

Hurdalsplattformen, må videre arbeid med senteret starte nå.  

I saksutredningen til yrkesutdanningsnemnda blir det klart at det må etableres en ny 

gruppe og at fylket ønsker deltaking fra Haugaland vekst og ordfører i Haugesund. 

Ueland er tydelig på at siden Haugalandet har rekt opp hånda er det naturlig at de blir tatt 

med. Må bygge videre med andre aktører – og har da HVL og UIS – viktig, i tillegg til 

Fagskolen i Rogaland. Vi må holde frem arbeidet hvorfor det er naturlig at et fremtidig 

senter skal legges her? Også intensivere det politiske arbeidet i fylket.  

 

I ordskiftet etterpå var rådet klare på at dette er en prioritert oppgave og at de ser positivt 

på at Haugalandet skal være representert i den fylkeskommunale arbeidsgruppen for nytt 

senter til Rogaland. 

Tor Inge Eidesen (Stortinget) ba Rogaland ha en stemme. Dette ville hjelpe benken i 

deres arbeid med saka på Stortinget. Han var videre tydelig på at dette senteret skal til 

Rogaland, og til Haugesund. Han minnet på at det ikke er så mange år siden de kom med 

forslag til Havdirektorat til Haugesund, men at dette til slutt ble til Sokkeldirektorat i 

Stavanger. Derfor er det viktig at Haugalandet er tydelig, og at fylkeskommunen tidlig er 

klare på at Haugesund er ønska lokasjon i fylket. Ueland svara opp og gjekk langt i å 

antyde at dette kan støttes. Sekretariatet minnet ordførerene på å følge opp Sp sitt 

eksempel med å invitere de som sitter i kunnskapskomiteen for å orientere og hvorfor 

Haugalandet er rett plass for et slikt senter. 

 

Vedtak: Tatt til orientering 

 

 

Sak 44-24 Orienteringssak, status på regionen sitt arbeid med havvind. 

 

Tora Eide frå Haugaland vekst redegjorde for status på arbeidet med havvind. Eide 

orienterte om status nasjonalt og hvordan en jobber lokalt, spesielt opp mot havnene her 

på Haugalandet.  

 

 

- Hvorfor jobber regionen med havvind? 

o  Norge: Myndighetene har bestemt 30 GW tildelt havvind innen 2040 

o  EU: Europas havvindkapasitet skal øke til minst 60 GW innen 2030, 300 

GW innen 2050 

o Haugalandet har alle forutsetningene, inkl. havvindhavner i 

verdensklasse (dype, skjermede fjorder) 
- Floating Wind Days 2024 

- må være med å støtte opp, flere regioner som vil ha denne konferansen. Viktig 

at den blir i Haugesund 

- Høringer 
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o om støtteordninger til flytende havvind 
    - Det forventes stedlig utvikling - havn, infrastruktur, kraft 

- Støtteordninger til flytende havvind må ses i en helhetlig sammenheng 

    - lokale leverandører i tidlig fase 

o Innspel til ny Stortingsmelding om industri 
    - Viktig med forutsigbarhet og stabile rammer 

    - få opp tempo Utsira Nord 

    - lokalt eierskap og lokale ringvirkninger 

    - legge til rette for arealutvidelse og kapasitetsøkning 

    - finansiering av havvindhavner 

- spm: hvem skal finansiere? Ingen støtteordninger per dags dato som 

passer til finansiering av havvindhavnene (må sees i en helhetlig 

sammenheng) møte i neste uke med rep. fra 

- Ringvirkningspotensial og regionens forventninger 

- Utsira Nord = 12.000-13.000 arbeidsplasser, 10.000 lokalt  

- Viktig arbeid fremover - politisk påvirkning 

o tempo, tildelinger Utsira Nord først 

o finansiering av havvindhavner 

o pushe på bærekraftig samfunnsutvikling 

o sikre illandføring av kraft fra Utsira Nord til Haugalandet  

o helhetlig tilnærming til støtteordninger og virkemidler 

o skape forutsigbarhet og trygghet omkring viktige hensyn ift. 

sameksistens kabeltrase og ilandføring, og annen næring, natur og miljø 
 

- Hvorfor må vi løfte havvindhavnene? 

o ingen havn som er store eller gode nok til å håndtere all trafikken til sjøs 

som følge av havvindutbyggingen i Nordsjøen 

o havvind = store industrielle muligheter for norske havner 

o sentral del av verdikjeden til havvind - stort behov for tjenestene 
 

- Havvindkonferansen 2024 - 29. Oktober 

o viktig at politisk ledelse på Haugalandet deltek. Les mer om 

havvindkonferansen her.  
 

- WindReg 

   - Agder/Haugalandet 

- utvikler politiske anbefalinger for forbedrende politikk, planlegging og 

styringstiltak for energirettferdighet i regionale omstillingsprosesser 

 

 

Sak 45-24 Rogfastanalysen 

 

Rådsleiar innledet sekvensen og trekte frem  

- bedre samarbeid mellom Karmsund havn og næringsparken, effektiv logistikk 

og transport 

- etablere infrastruktur for nye drivstoff og effektive verdikjeder 

- utvikle modeller så det drypper på alle kommunene 

 

Tora Eide gjekk gjennom presentasjonen fra felles formannskapsmøte der Haugaland 

vekst trakk frem følgende: 

- befolkningsutvikling og flyttemønstring 

   - hovedfunn i Prognosesenteret sitt arbeid: 

    - styrker næringsstrukturen 

- utvikling av godstransport på vei og sjø: konsolidering og spesialisering 

av havnene 

https://www.norwegianoffshorewind.no/events/havvindkonferansen-2024
https://www.norwegianoffshorewind.no/events/havvindkonferansen-2024
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    - reisetid Stavanger - Haugesund: 40 min 

    - utvikling av reisemønster og bruk av kollektivtransport 

    - høyere befolkningsvekst fra 2035 (to år etter åpning) 

    - 11% i en 15-års periode (14.000 nye innbyggere i 2048) 

    - forutsetning --> eldre flytter til leilighet, fristille eneboliger 

    - det er et stort boligbehov (6000 leiligheter og moderne eneboliger 

- folk flytter mest i kommunen de bor, 50% ser på Haugalandet som 

attraktivt fremtidig boområde (spørreundersøkelse) 

 

- hva trengs? 

    - nærhet til butikker og service 

    - natur og turområder 

    - venner og familie 

- må jobbe for gevinsten 

    - et interregionalt samarbeid om kollektivtilbud 

     - parkeringsareal 

    - gode tilkomstveier til E39 og styrke kvaliteten på veistrekningen 

    - bygge boliger (leiligheter og eneboliger) 

- Hvilke grep tar Haugalandet? 

 

Rådet drøftet forskjellige utfordringer og vil jobbe videre med analysen fra 

Prognosesenteret kommunevis. 

 

Vedtak: tatt til orientering 

 

 

Sak 46-24 Evaluering Arendalsuka 

 

Hovedtrekk i undersøkelse blant de som deltok: 

 - høyt gjennomsnitt for at dette er relevant, viktig arena 

 - gjennomsnittlig fornøyd med botilbud 

 - tilrettelegging for felles overnatting (rådene bør satse på dette) 

 - De fleste vil ikke betale mer enn prisen i år (neste år, 57%) 

 - 38% mener at toppen er kr 7.000-9.000 per person 

 

 Sekretariatet jobber videre og løfter temaet i Haugalandsrådet på nyåret. 

 

 

Sak 47-24 Informasjon fra sekretariatet 

- Simone Pedersen la fram status på arbeidet med endringskommunikasjon og arbeidet med 

bibliotekene i regionen med tanke på samlinger for å drøfte temaer om utvikling og endring  

- Videre løftet sekretariatet tanken om rådet har behov for et klarere rammeverk for sitt arbeid. 

a. Hva er Haugalandsrådet? 

b. Rådet sitt formål, ansvar, vedtekter 

c. Oppgavefordeling og ansvar i råde 

 - Kort gjennomgang av møteplan for 2025. Denne blir sak på neste rådsmøte 

- HAUFLY, flyplassen står i en utfordrende situasjon og rådet blir orientert på neste rådsmøte 

- Politisk påvirkning 

- Haugesund kommune, HVL og Haugaland Vekst har søkt fylket om midler til utvikling av 

Welome Hub Haugalandet 

  - Horisont Energi er blant søkerene for lisens til lagring av Co2 i Nordsjøen 

- Svært viktig sak! Ordførerne må holde seg orientert  

- Høringer - Statsbudsjett 

- datoene ligger på stortinget sine sider 

- Innen 2 år vil Gassco ha landa sin foretrukne løsning for eventuell transport av gass fra 

Barentshavet 
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- Kårstø kan få forlenget levetiden sin med flere tiår, viktig for lokale ringvirkninger 

(produksjon av blå/grønn hydrogen/ammoniakk) 

 

- AU er godt i gang med å planlegge neste rådsmøte, som blir på Haugesund stadion 25.     

Oktober 

Saker: 

- Nytt fra Stortinget 

- Havvind - besøk fra UiA (WindReg) 

- Status flyplass 

- Presentasjon av virkemiddelapparatet (Rogaland ressurssenter, Valide, Skape) 

 

 

Sak 48-24 Referatsaker 

 

Høring havvind 

Innspill til ny Stortingsmelding om industri 

 

Sak 49-24 Nytt fra Stortinget 

 

- 7. oktober legges statsbudsjettet frem  

- kommuneøkonomi blir viktig 

- Næring og rammevilkår 

- næringssaker blir håndtert i departementene. Trenger påminnelser på hva som rører 

seg av ordføre 

- arbeidsmarkedsmelding 

 - viktig at flyktninger fra Ukraina kommer i jobb 

 - ber om innspill fra ordførerne på hva som kan gjøre (hvilke utfordringer finnes?) i den forbindelse 

 - melding om Nasjonalt yrkesfagssenter er mottatt. Tar det med videre 

 - Bolig: fortsette denne diskusjonen, og samarbeide med boligpolitikken 

 

 

Referent; Sigmund Lier 


	HAUGALANDSRÅDET 4/24
	Tilstede
	SAKSLISTE

